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De wereld staat niet stil, zoveel is wel duidelijk. Oorlogen, inflatie, tekort aan 
arbeidskrachten, stijgende huizenprijzen, onzekerheden over hypotheekrentes, klimaat, 
droogte, huizenbouw. Onzekerheid alom. 
 
Het waterschap is deze bestuursperiode gestart met vooruitstrevende besluiten en het huis 
op orde. Zowel technisch, organisatorisch en niet te vergeten bestuurlijk stonden we voor 
grote risico’s en hierin is adequaat gehandeld door de VV. 
Deze risico’s en onzekerheden hebben we in deze bestuursperiode getackeld met 
bestuurlijke daadkracht. 
 
Hoe anders is het nu. 
 
We blijven achter op een aantal gebieden. 
De waterkwaliteit laat nog onvoldoende verbetering zien en voor de KRW-doelstellingen ziet 
het er somber uit. Wat zijn de consequenties? En hoe gaat Europa hierop reageren? 
 
Waterberging is niet alleen een nuttig voor te veel water. We hebben het ook nodig om 
periodes met droogte te overbruggen. Water wordt nu onttrokken aan natuur en de diepere 
grondlagen en we laten water in. We creëren hiermee weer nieuwe problemen. 
 
Klimaatadaptieve maatregelen. We zijn het niveau van de regenton en het groene dakje op 
de schuur nog niet voorbij. Een sterk waterschap dat zich hard maakt voor een watertoets 
afgestemd op de laatste scenario’s is nog niet in zicht. Mijn indruk is dat we hier een 
achterstand oplopen tov andere waterschappen en het algemeen belang uit het oog 
verliezen. De rol van netwerkpartner die een functie heeft binnen de ruimtelijke ordening en 
water gerelateerde zaken voor elkaar moet krijgen zien wij nog niet. 
 
Biodiversiteit, het belang zeker in de agrarisch omgeving kan niet voldoende worden 
benadrukt. Toch zie en hoor ik nog weinig resultaat en zelfs op verpachtte terreinen lukt het 
ons niet om een ecologisch beter beheer te introduceren waarmee de biodiversiteit vooruit 
kan worden geholpen. 
 
Zuiveringstechnisch raken we achterop door een focus op de wettelijk normen en niet op 
wat we kunnen of beter zou zijn voor ons leefmilieu. Medicijnrestenverwijdering is nog geen 
standaard. Het bestuur zou hier in het belang van de burger het voortouw moeten nemen. 
 
Bestuurlijk drukt het machtsblok van ongekozen en gekozen vertegenwoordigers door en 
knaagt steeds meer aan het behartigen van het algemeen belang en daarmee indirect aan 
het bestaansrecht van de waterschappen. Het ondemocratische gehalte van deze wettelijk 



regeling komt tot uitdrukking in besluiten waarbij de lasten verschuiven naar de burger en 
de lusten verschuiven naar de agrarisch omgeving.  
 
Maar er gaan ook zaken wel goed. 
De investeringen in de waterketen hebben geleid tot een boeggolf aan projecten en een 
inhaalslag als het gaat om de veiligheid. Tegelijkertijd is zijn de personele problemen 
duidelijk geworden. We zijn nog lang niet klaar met de zuiveringen en de ALM studies 
moeten hier meer inzicht in verschaffen. Enige zorg hebben wij over Dokhaven, een RWZI 
met een lang verleden. 
 
De waterveiligheid in de delta is belangrijk en we voldoen ruimschoots aan de eisen en ook 
de landelijk zichtbaarheid van Hollandse Delta in projecten zoals onderzoek in de 
Hedwigepolder is toegenomen. De AWP prijst zich gelukkig dat het waterschap in gebonden 
aan de wettelijke normen. 
 
Financieel gaat het niet slecht maar daarbij moet worden aangetekend dat we gebruik 
hebben gemaakt van onze reserves. Kijkend naar de toekomst. En de belastingopbrengsten 
dan schat het college de een verhoging van 8 tot 10 % in. Wij hopen dat de uiteindelijk 
verhoging van de belastingopbrengst ruim onder uw prognose uit zal komen. 
 
Tenslotte merk ik op dat we als bestuur en als individuele bestuurder de burger recht in de 
ogen moet kunnen kijken, nu en aan het einde van deze periode. 
 
 
 


